
1 
 

P R O T O K Ó Ł    NR 3/2023 

z posiedzenia Senatu Uniwersytetu Rolniczego im. Hugona Kołłątaja w Krakowie 

w dniu 26 kwietnia 2023 roku 

 

Obecni: 

dr hab. inż. Sylwester Tabor, prof. URK  Rektor 

prof. dr hab. inż. Agnieszka Filipiak-Florkiewicz Prorektor ds. Nauki 

prof. dr hab. inż. Andrzej Lepiarczyk   Prorektor ds. Ogólnych 

dr hab. inż. Andrzej Bogdał, prof. URK  Prorektor ds. Kształcenia 

dr hab. inż. Andrzej Krasnodębski, prof. URK  przedst. naucz. akad. WR-E 

dr hab. inż. Tomasz Zaleski, prof. URK  przedst. naucz. akad. WR-E 

prof. dr hab. inż. Marcin Pietrzykowski  przedst. naucz. akad. WL, Dziekan  

prof. dr hab. inż. Jarosław Socha  przedst. naucz. akad. WL, Koord. Dysc. 

dr hab. inż. Paweł Tylek, prof. URK  przedst. naucz. akad. WL 

prof. dr hab. Dorota Zięba-Przybylska  przedst. naucz. akad. WHiBZ, Dziekan 

prof. dr hab. inż. Piotr Herbut  przedst. naucz. akad. WIŚiG, Koord. Dysc. 

dr hab. inż. Leszek Książek, prof. URK  przedst. naucz. akad. WIŚiG, Dziekan 

prof. dr hab. inż. Edward Kunicki   przedst. naucz. akad. WBiO, Dziekan 

prof. dr hab. inż. Andrzej Kalisz  przedst. naucz. akad. WBiO 

prof. dr hab. inż. Sławomir Kurpaska  przedst. naucz. akad. WIPiE, Dziekan 

dr hab. inż. Urszula Malaga-Toboła, prof. URK  przedst. naucz. akad. WIPiE 

prof. dr hab. Aleksandra Duda-Chodak  przedst. naucz. akad. WTŻ, Dziekan 

dr hab. inż. Marcin Łukasiewicz, prof. URK  przedst. naucz. akad. WTŻ, Koord. Dysc. 

dr hab. wet. Zbigniew Arent, prof. URK  przedst. naucz. akad. UCMW, Koord. Dysc. 

dr inż. Aleksandra Płonka, prof. URK  przedst. poz. naucz. akad. WR-E 

dr hab. inż. Bartłomiej Bednarz  przedst. poz. naucz. akad. WL  

dr hab. inż. Zbigniew Siejka, prof. URK  przedst. poz. naucz. akad. WIŚiG 

dr hab. inż. Monika Bieniasz, prof. URK  przedst. poz. naucz. akad. WBiO 

dr inż. Maciej Gliniak, prof. URK  przedst. poz. naucz. akad. WIPiE 

dr inż. Maria Walczycka  przedst. poz. naucz. akad. WTŻ  

mgr Marta Janda-Pająk  przedst. poz. naucz. akad. jedn. ogólnou. 

mgr inż. Anna Tyrała  przedst. prac. nieb. naucz. ak. 
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mgr inż. Anna Gibowska-Sikora  przedst. prac. nieb. naucz. ak. 

mgr Marta Gorgoń  przedst. prac. nieb. naucz. ak.  

mgr inż. Dawid Kupka  przedst. URSD 

Karol Patla      przedst. studentów WR-E  

Miłosz Opala      przedst. studentów WIPiE 

Paweł Iłczyk      przedst. studentów WTŻ  

Katarzyna Jurczyk  przedst. studentów WTŻ 

 

Z głosem doradczym: 

prof. dr hab. inż. Bogdan Kulig   Dziekan WR-E 

dr hab. lek. wet. Kazimierz Tarasiuk, prof. URK Dyrektor UCMW UJ-UR 

mgr Marcin Gałan     Kanclerz 

mgr Maciej Oleksiak     Kwestor 

dr inż. Joanna Stabryła    Przewodnicząca NSZZ „S” 

 

Zaproszeni: 

mgr inż. Izabella Majewska    Rzecznik prasowy  

dr Szymon Sikorski  Pełnomocnik – asystent Rektora 

mgr Paweł Jakubiec     Dyrektor Biblioteki Głównej 

 

Nieobecni – usprawiedliwieni: 

prof. dr hab. inż. Andrzej Sechman   Prorektor ds. Współpracy z Zagranicą 

dr hab. inż. Barbara Tombarkiewicz, prof. URK  przedst. naucz. akad. WHiBZ 

dr inż. Zenon Podstawski   przedst. poz. naucz. akad. WHiBZ 

dr hab. inż. Piotr Kacorzyk, prof. URK Przewodniczący ZNP 

mgr Mariusz Kwinta-Pudełko    Przewodniczący ZZ PNNA UR 

mgr Ewa Weyssenhoff    Radca Prawny 

prof. dr hab. inż. Zygmunt Kowalski   Dyrektor Szkoły doktorskiej 

dr inż. Tomasz Czech, prof. URK   Dyrektor CTT 

 

Nieobecni – nieusprawiedliwieni: 

Anna Babicz  Przewodnicząca URSS 
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Adrian Grzebieniak     przedst. studentów WL 

Agnieszka Partyka     przedst. studentów WIŚiG 

 

************* 

 

P o r z ą d e k   o b r a d: 

 
1. Otwarcie posiedzenia Senatu. 

 

2. Informacje: 

a) Rektora, 

b) Prorektorów, 

c) Dziekanów. 

 

3. Opinia w sprawie dostosowania Strategii HRS4R URK – Planu działań w zakresie wdrożenia 

zasad Europejskiej Karty Naukowca i Kodeksu postępowania przy Rekrutacji Pracowników 

Naukowych w Uniwersytecie Rolniczym im. Hugona Kołłątaja w Krakowie, przyjętej uchwałą 

Senatu nr 96/2022 z dnia 21 września 2022 roku, do uwag ekspertów EURAXESS. 

 

4. Ustalenie programu studiów podyplomowych pn. Żywienie człowieka i dietetyka od roku 

akademickiego 2023/2024. 

 

5. Ustalenie programu studiów podyplomowych pn. Żywienie człowieka i dietetyka  

– kwalifikacyjne dla nauczycieli, od roku akademickiego 2023/2024. 

 

6. Uchwalenie Regulaminu studiów. 

 

7. Zatwierdzenie protokołu z posiedzenia Senatu w dniu 29 marca 2023 r.  

 

8. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

 

************* 
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Ad 1 

Rektor przedstawił porządek obrad, który został jednomyślnie przyjęty. 

 

Ad 2 

Rektor poinformował, że w okresie od ostatniego posiedzenie Senatu zmarła 

mgr inż. Marta Kuś (z domu Wimmer) – emerytowany pracownik Wydziału Leśnego. 

 Senat uczcił Jej pamięć chwilą ciszy. 

 

Rektor poinformował, że: 

 prof. Jarosław Socha – koordynator dyscypliny nauki leśne i kierownik Katedry 

Zarządzania Zasobami Leśnymi został powołany na członka Komisji Ewaluacji Nauki; 

 Zespół Naukowców z Uniwersytetu Rolniczego w Krakowie w składzie: dr hab. inż. 

Sylwester Tabor, prof. URK; dr hab. inż. Krzysztof Słowiński, prof. URK oraz dr inż. Beata 

Grygierzec, zdobył 3. miejsce w 27. edycji Konkursu o Nagrodę Siemensa i Politechniki 

Warszawskiej pod hasłem „Dane dla środowiska” za projekt „HOGWEED – mikrofalowe 

urządzenie do niszczenia roślin inwazyjnych”. Według oceniających ma ono bardzo duże 

znaczenie dla środowiska. Będzie czerpało dane dot. środowiska z chmury i w oparciu o nie 

zidentyfikuje gdzie jest największe zapotrzebowanie i tam będzie wykonywało swoją pracę. 

Aby doprecyzować konstrukcję w tym zakresie trzeba jeszcze około 4-5 mln zł; 

 Zespół naukowców Uniwersytetu Rolniczego im. Hugona Kołłątaja w Krakowie  

w składzie: dr hab. inż. Sylwester Tabor, prof. URK; dr hab. inż. Krzysztof Słowiński, prof. URK 

oraz, dr inż. Beata Grygierzec, otrzymał wyróżnienie w konkursie Polskiej Agencji Rozwoju 

Przedsiębiorczości i Narodowego Centrum Badań i Rozwoju „Polski Produkt Przyszłości”  

w kategorii „Produkt przyszłości instytucji szkolnictwa wyższego i nauki” za HOGWEED 

– urządzenie do mikrofalowego niszczenia roślin inwazyjnych;  

 Zespół Sygnalistów Myśliwskich Hagard zdobył Mistrzostwo Małopolski w muzyce 

myśliwskiej oraz w klasie mistrzowskiej G podczas XIII Małopolskiego Konkursu Sygnalistyki 

Myśliwskiej „O Róg Zbramira”. Ponadto solowo Gabriel Chlebowski zajął 3. miejsce w A klasie, 

a Barbara Rudnicka 2. Miejsce; 

 Bartosz Jasiecki, pracownik Biblioteki Głównej, w zawodach o Puchar Wiosny wywalczył 

pierwsze miejsce w karabinie leżąc; 
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 Natalia Stanisławska, absolwentka Wydziału Technologii Żywności została laureatką  

I etapu konkursu o Nagrodę ABB za rok 2022/2023 na najlepszą pracę dyplomową. Praca 

magisterska dotyczyła badań nad zastosowaniem bionanokompozytów na bazie chitozanu  

i alginianu sodu zawierających nanokapsułki z kurkuminą w opakowaniach dla przemysłu 

spożywczego. 

 

Prorektor ds. Nauki prof. Agnieszka Filipiak-Florkiewicz poinformowała, że w ubiegłym 

tygodniu odbyło się VII Forum Green Smart City. Było bardzo duże zainteresowanie zarówno 

prelegentów, jak i uczestników – poczynając od najmłodszych. Byli także goście z zagranicy  

z CIRIEC, którzy zaprezentowali swoją organizację. Podczas Forum obecny był Grzegorz Puda - 

Minister Funduszy i Polityki Regionalnej oraz Włodzimierz Bernacki – Sekretarz Stanu, 

Pełnomocnik Rządu ds. monitorowania wdrażania reformy szkolnictwa wyższego i nauki w 

Ministerstwie Edukacji i Nauki. Ponadto w Forum uczestniczył także Adam Jarubas – Poseł do 

Parlamentu Europejskiego. Prelekcje były bardzo interesujące, panele dyskusyjne bardzo 

motywujące do dalszej pracy i pokazujące, że to Forum faktycznie ma sens. Uważa, że spotkało 

się ono z bardzo pozytywnym odbiorem. Dlatego też wszystkich gości zaproszono już na 

kolejne VIII Forum Green Smart City. 

Poinformowała, że rozporządzenie Ministra Edukacji i Nauki dot. współczynników 

kosztochłonności zostało skierowane już do podpisu Ministra. Zgodnie z zapowiedziami 

współczynniki te uległy spłaszczeniu. Jest ono dostępne do wglądu na stronie internetowej 

Rządowego Centrum Legislacji. W kwestii działalności naukowej zmiany nie są duże w 

przypadku finansów w poszczególnych dyscyplinach. Tak naprawdę są to zmiany kosmetyczne. 

Można, więc powiedzieć, że sumarycznie dla Uczelni zmiana była neutralna. Wprowadzono 

także zmiany dotyczące dydaktyki. 

Rektor poinformował, że nadal nie wiemy, jaki algorytm będzie obowiązywał w ocenie, gdyż 

jeszcze będzie się zbierała Rada Doskonałości Naukowej przy Ministrze. Powiedział, że 

Fundacja Sądecka uruchomiła projekt dotyczący Forum dla ochrony środowiska, które może 

ograniczać rozwój dla regionu. Nowosądecczyzna ma z tym sporo problemów między innymi, 

jeśli chodzi o turystykę. Podczas tego Forum miał okazję spotkać się z Ryszardem Terleckim – 

Wicemarszałkiem Sejmu, z którym rozmawiał o problemach naszej Uczelni w związku  

z Budynkiem Jubileuszowym i inwestycjach. W między czasie w Rząsce, gdzie planujemy 

zbudować ujeżdżalnię, spotkał się z Jackiem Osuchem – Sekretarzem Stanu, Pełnomocnikiem 
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Rządu ds. infrastruktury sportowej w Ministerstwie Sportu i Turystyki. Ruszyły, bowiem 

projekty inwestycyjne dotyczące infrastruktury sportowej. Będziemy procedować 

porozumienie z Małopolskim Związkiem Jeździeckim. Staramy się jak najbardziej przyciągnąć 

uwagę polityków, aby móc wreszcie przystąpić do tych projektów. Dzięki Forum GSC  

i spotkaniu z Ministrem Grzegorzem Pudą dostaliśmy wskazania dotyczące sięgania o fundusze 

na reorganizację i remont naszych stawów. Aplikujemy również o fundusze z Komisji 

Europejskiej jak i Unii Europejskiej w kwestii dotyczącej zielonego kampusu – zielonej Uczelni. 

Takie wyzwanie przedłożył Kanclerz, chcemy uzyskać niezależność energetyczną w jak 

najkrótszym czasie. Taka inwestycja kosztowałaby nas około 20 mln zł, ale za to stali byśmy się 

niezależni energetycznie – jeśli podjęlibyśmy wszystkie te przedsięwzięcia. Jest to możliwe, 

jednak Budynek Jubileuszowy nadal pozostaje dla nas problemem.  

Prorektor ds. Kształcenia dr hab. inż. Andrzej Bogdał, prof. URK, poinformował, że 3/3 

złożone projekty w ramach programu Koła Naukowe Tworzą Innowacje otrzymały 

finansowanie Ministra Edukacji i Nauki. 

Dodał, że otrzymaliśmy raport PKA z oceny programowej kierunku ogrodnictwo. Wszystkie 

dziesięć kryteriów oceny zostało uznane za spełnione. Co ważne w dwóch kryteriach 

dotyczących infrastruktury i polityki jakości kształcenia zespół PKA uznał dobre praktyki. 

Wyraził nadzieję, że otrzymamy w tym zakresie jakieś wyróżnienie. Pogratulował władzom oraz 

pracownikom Wydziału Biotechnologii i Ogrodnictwa dobrze przygotowanego raportu i bardzo 

dobrze przebiegającej wizytacji PKA, co było podkreślane przez zespół wizytujących podczas 

spotkania z JM Rektorem.  

Rektor poinformował, że Polska Komisja Akredytacyjna nie daje wyróżnienia w ocenie całości 

wizytacji, ale daje certyfikaty na poszczególne działania. Certyfikaty te są mobilizujące. 

Prorektor ds. Ogólnych prof. Andrzej Lepiarczyk poinformował, że w dniach 14–15 kwietnia 

br. w Nawojowej odbyła się Olimpiada Wiedzy i Umiejętności Rolniczych. Podziękował całemu 

komitetowi organizacyjnemu pod przewodnictwem dr. hab. inż. Tomasza Wojewodzica, prof. 

URK. W komitecie uczestniczyła także dr inż. Aleksandra Płonka, prof. URK oraz dr inż. Paweł 

Zadrożny, prof. URK. Olimpiada została bardzo poprawnie przygotowana. Dodał, że w 

sobotnim rozdaniu nagród uczestniczył Ryszard Terlecki – Wicemarszałek Sejmu. Rektor 

ufundował puchar dla najlepszej szkoły, którą okazał się Zespół Szkół Kształcenia Rolniczego  

w Nowym Targu. Podziękował dziekanom i dyrektorowi UCMW za oddelegowanie bardzo 

dobrych nauczycieli do pracy w komitecie tej Olimpiady. Ponadto w Olimpiadzie uczestniczyli 
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koordynatorzy dyscyplin: prof. Piotr Herbut, prof. Piotr Micek oraz jako koordynator dyscypliny 

także dr hab. Tomasz Wojewodzic, prof. URK.  

 

Ad 3 

Rektor przedstawił wniosek dot. opinii w sprawie dostosowania Strategii HRS4R URK – Planu 

działań w zakresie wdrożenia zasad Europejskiej Karty Naukowca i Kodeksu postępowania przy 

Rekrutacji Pracowników Naukowych w Uniwersytecie Rolniczym im. Hugona Kołłątaja  

w Krakowie, przyjętej uchwałą Senatu nr 96/2022 z dnia 21 września 2022 roku, do uwag 

ekspertów EURAXESS.  

Prorektor ds. Nauki prof. Agnieszka Filipiak-Florkiewicz przedstawiła i omówiła wniosek. 

Poinformowała, że 9 marca br. otrzymaliśmy raport, w którym przesłano nam ocenę 

dokumentów złożonych przez nas w ramach starania się o logo HRS4R. Dokumenty te zostały 

ocenione pozytywnie i wymagały niewielkich zmian, co zostało zaznaczone w recenzji 

ekspertów. W związku z tym 23 marca br. zebrała się Rektorska Komisja ds. wdrożenia 

Europejskiej Karty Naukowca i Kodeksu Postępowania przy rekrutacji pracowników naukowych 

w Uniwersytecie Rolniczym im. Hugona Kołłątaja w Krakowie. Podczas spotkania w pierwszej 

kolejności zostały omówione wszystkie uwagi ekspertów oraz zaproponowany został plan 

działania i korekty. Jak wspomniała korekty były niewielkie. Jedną z podstawowych była 

konieczność wdrożenia otwartej polityki przy rekrutacji, co zrobiliśmy pomiędzy wysłaniem 

wniosku, a otrzymaniem recenzji, więc ten punkt już wcześniej mieliśmy wypełniony. Z innych 

uwag były kwestie dotyczące większego zaangażowania pracowników z grupy R1 i R2, czyli tych 

najmłodszych pracowników naukowych. Pracownicy ci zostali włączeni w pracę Rektorskiej 

Komisji i wszystkie kwestie były z nimi omawiane. Drobną korektą była konieczność 

zwiększenia widoczności tego loga i starania się o certyfikat na stronie internetowej i części 

dokumentów ich dostępności w wersji polskiej jak i anglojęzycznej. Te korekty zostały 

wprowadzone, a skorygowane dokumenty zostały przyjęte przez Rektorską Komisję 18 

kwietnia br. Po zaakceptowaniu przez Senat wprowadzanych zmian, 9 maja br. będziemy mogli 

przesłać poprawione dokumenty. Wyraził nadzieję, iż to będzie kończyło proces starania się  

o uzyskanie loga HRS4R. Materiał załączony do oryginału protokołu. 

 

W jawnym głosowaniu Senat podjął Uchwałę nr 27/2023 

następującej treści: 
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Na podstawie z § 18 ust. 1 pkt 15 Statutu Uczelni z dnia 28 

czerwca 2021 roku (tekst jednolity z dnia 14 grudnia 2022 roku),  

 

na wniosek Rektora,  

 

Senat Uniwersytetu Rolniczego im. Hugona Kołłątaja  

w Krakowie pozytywnie opiniuje dostosowanie Strategii HRS4R 

URK – Planu działań w zakresie wdrożenia zasad Europejskiej 

Karty Naukowca i Kodeksu postępowania przy Rekrutacji 

Pracowników Naukowych w Uniwersytecie Rolniczym im. 

Hugona Kołłątaja w Krakowie, przyjętej uchwałą Senatu  

nr 96/2022 z dnia 21 września 2022 roku, do uwag ekspertów 

EURAXESS – w brzmieniu Załącznika do niniejszej uchwały. 

 

Uprawnionych do głosowania 40 członków Senatu,  

w głosowaniu udział wzięło 34.  Oddano 34 ważne głosy: 34 za. 

Ad 4 

Rektor przedstawił wniosek dotyczący ustalenia programu studiów podyplomowych pn. 

Żywienie człowieka i dietetyka od roku akademickiego 2023/2024. 

Prorektor ds. Kształcenia dr hab. inż. Andrzej Bogdał, prof. URK przedstawił i omówił wniosek. 

Poinformował, że materiały dot. programów studiów z pkt 4 i 5 dzisiejszego posiedzenia 

Senatu różnią się od siebie tylko tym, że program z pkt 5 dotyczy studiów podyplomowych dla 

nauczycieli. Te studia podyplomowe funkcjonują już kilka edycji. Były one ustalone w grudniu 

2020 r., ale podczas nauczania słuchacze zgłaszali pewne uwagi, również nasi nauczyciele chcą 

podnieść poziom realizacji zajęć z tych przedmiotów. Od nowego roku akademickiego 

2023/2024 te studia podyplomowe będą realizowane w oparciu o ustalone w dniu dzisiejszym 

programy studiów, w których dokonano kilku korekt. W niektórych pewne przedmioty zostały 

połączone, wprowadzono nowy przedmiot, zmieniono układ godzinowy i punkty ECTS. Muszą 

być to studia trzysemestralne – w obu przypadkach takie są. Zajęć musi być, co najmniej 180 

godzin, w sumie w przypadku obu studiów to 330 godzin.   Podsumowując, oba te programy 

studiów różnią się tylko ogólną liczbą punktów ECTS, mają tyle samo godzin zajęć 
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zorganizowanych natomiast studia dla nauczycieli mają dodatkowo jeszcze praktyki 

zawodowe. Materiał załączony do oryginału protokołu. 

Rektor poinformował, że w obu przypadkach wnioski otrzymały pozytywną opinię Senackiej 

Komisji ds. Kształcenia. 

 

W jawnym głosowaniu Senat podjął Uchwałę nr 28/2023 

następującej treści: 

 

Na podstawie art. 28 ust. 1 pkt 11 Ustawy z dnia 20 lipca 2018 

roku – Prawo o szkolnictwie wyższym i nauce (tekst jednolity  

Dz. U. z 2022 r. poz. 574 ze zm.), w związku z § 18 ust. 1 pkt 10 

Statutu Uczelni z dnia 28 czerwca 2021 roku (tekst jednolity  

z dnia 14 grudnia 2022 roku),  

 

na wniosek Rektora,  

 

1. Senat Uniwersytetu Rolniczego im. Hugona Kołłątaja  

w Krakowie ustala program studiów podyplomowych pn. 

Żywienie człowieka i dietetyka, rozpoczynających się od roku 

akademickiego 2023/2024 – w brzmieniu Załącznika do 

niniejszej uchwały. 

2. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

Uprawnionych do głosowania 40 członków Senatu, 

w głosowaniu udział wzięło 34. Oddano 34 ważne głosy: 34 za. 

 

Ad 5 

Rektor przedstawił wniosek dotyczący ustalenia programu studiów podyplomowych pn. 

Żywienie człowieka i dietetyka – kwalifikacyjne dla nauczycieli, od roku akademickiego 

2023/2024. 

Prorektor ds. Kształcenia dr hab. inż. Andrzej Bogdał, prof. URK przedstawił i omówił wniosek. 

Dodał, że uwzględniono także standardy kształcenia przygotowujące do wykonania zawodu 
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nauczyciela oraz przewidziano praktyki zawodowe, co wprowadzono w liczbie sumarycznej 72 

godzin i 4 punktów ECTS. Materiał załączony do oryginału protokołu. 

 

W jawnym głosowaniu Senat podjął Uchwałę nr 29/2023 

następującej treści: 

 

Na podstawie art. 28 ust. 1 pkt 11 Ustawy z dnia 20 lipca 2018 

roku – Prawo o szkolnictwie wyższym i nauce (tekst jednolity  

Dz. U. z 2022 r. poz. 574 ze zm.), w związku z § 18 ust. 1 pkt 10 

Statutu Uczelni z dnia 28 czerwca 2021 roku (tekst jednolity  

z dnia 14 grudnia 2022 roku), 

 

na wniosek Rektora,  

 

1. Senat Uniwersytetu Rolniczego im. Hugona Kołłątaja  

w Krakowie ustala program studiów podyplomowych pn. 

Żywienie człowieka i dietetyka – kwalifikacyjne dla nauczycieli, 

rozpoczynających się od roku akademickiego 2023/2024  

– w brzmieniu Załącznika do niniejszej uchwały. 

2. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

Uprawnionych do głosowania 40 członków Senatu,  

w głosowaniu udział wzięło 34. Oddano 34 ważne głosy: 34 za. 

 

Ad 6 

Rektor przedstawił wniosek dotyczący uchwalenia Regulaminu studiów. 

Prorektor ds. Kształcenia dr hab. inż. Andrzej Bogdał, prof. URK przedstawił i omówił wniosek. 

Powiedział, że zmiany w Regulaminie studiów wynikają z wprowadzonego w Uczelni Planu 

równości płci oraz Regulaminu wsparcia dla osób ze szczególnymi potrzebami. Ponadto 

podczas prac prowadzających te zmiany poprawiono kilka zapisów, aby Regulamin ten stał się 

bardziej czytelny. Każdy dokument powinien być zrozumiały dla wszystkich. Dodał, że 



11 
 

wprowadzone zmiany zostały jednogłośnie pozytywnie zaopiniowane przez Senacką Komisję 

ds. Kształcenia, której posiedzenie odbyło się 21 kwietnia br. Ponadto zmiany uzgodniono  

z Samorządem Studentów, który dostarczył uchwałę popierającą. W przypadku Planu równości 

płci wprowadzono jedną zmianę do Regulaminu Studiów, która dot. zapisu w wielu miejscach 

słowa „student”. Dlatego wstawiono zapis na początku Regulaminu studiów mówiący, że 

ilekroć w Regulaminie jest mowa o studencie, rozumie się przez to osobę nie zależnie od płci 

kształcącą się na studiach, tak, aby za każdym razem w tekście nie trzeba było wstawiać zapisu 

student/studentka, co spowodowałoby, że dokument ten byłby jeszcze bardziej obszerny.  

W przypadku spraw związanych z dostępnością to również na początku Regulaminu studiów 

wprowadzono zapis mówiący o tym, czym jest regulamin wsparcia o raz czym jest Biuro ds. 

Osób z Niepełnosprawnościami. Ponadto w § 2 wprowadzono zapis, że wszystkie osoby  

i jednostki, które prowadzą kształcenie będą wspierane przez Biuro ds. Osób  

z Niepełnosprawnościami, tak, aby Dziekani i prodziekani nie musieli sprawdzać dokumentów. 

W § 5 wprowadzono ogólny zapis w miejsce dwóch bardzo szczegółowych, a dotyczących osób 

z niepełnosprawnościami, który będzie brzmiał: Uczelnia zapewnia równe szanse realizacji 

procesu kształcenia wszystkim studentom. Taki mamy obowiązek wynikający z Ustawy Prawo  

o szkolnictwie wyższym. W przypadku dokumentacji medycznej będzie ona przetwarzana  

w BON, oczywiście o ile obowiązujące przepisy nie stanowią inaczej. Ponadto wprowadzono 

uszczegółowienia w organizacji studiów. Wprowadzono także korekty do zapisów o 

zaliczeniach komisyjnych, tak, aby były one bardziej czytelne, gdyż z dziekanatów zgłaszano, że 

z poprzednich zapisów nie wynikało jasno, kogo należy powołać do komisji przy zaliczeniu 

komisyjnym, ani kto powinien układać pytania. Uszczegółowiono także zapisy dotyczące 

urlopów studenta. Warunki pozostają bez zmian, rozdzielono urlop związany z ciążą oraz urlop 

opiekuńczy. Urlop opiekuńczy przysługuje rodzicom na okres do jednego roku, w przypadku 

złożenia wniosku w okresie do jednego roku od urodzenia dziecka tak jak urlop macierzyński  

z powodu ciąży. Takim studentom nie możemy odmówić urlopu. W § 17 dotyczącym 

odpłatności za studia w ust. 3 był zapis literalnie przepisany z Ustawy. Zostaje on całkowicie 

usunięty, gdyż wiadomo, że prawem nadrzędnym jest Ustawa Prawo o szkolnictwie wyższym, 

ale może się okazać, że w niedługiej przyszłości trzeba było by ponownie reorganizować 

Regulamin studiów, gdyż w MEiN trwają prace nad zmianą tego zapisu.  

Z posiadanych informacji wie, że zmiany te zostały pozytywnie zaopiniowane przez Parlament 

Samorządów Studentów RP. Do Regulaminu studiów w przepisach końcowych wstawiono 
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uszczegółowienie dotyczące, w jakiej formie student może dostarczać dokumenty, oraz 

dotyczące osób ze szczególnymi potrzebami ze względu na stan zdrowia, że można na ich 

wniosek przesuwać terminy. Materiał załączony do oryginału protokołu. 

Rektor dodał, że Regulamin studiów ma wprowadzone tryby postepowania z uwzględnieniem 

BON, który wydaje tylko opinię i zalecenia. Zgodnie z Ustawą decyzję podejmuje dziekan. 

 

W jawnym głosowaniu Senat podjął Uchwałę nr 30/2023 

następującej treści: 

 

Na podstawie art. 28 ust. 1 pkt 2 Ustawy z dnia 20 lipca 2018 

roku – Prawo o szkolnictwie wyższym i nauce (tekst jednolity  

Dz. U. z 2022 r. poz. 574 ze zm.) w związku z § 18 ust. 1 pkt 9 

Statutu Uczelni z dnia 28 czerwca 2021 roku (tekst jednolity  

z dnia 14 grudnia 2022 roku), 

 

na wniosek Rektora, po uzgodnieniu z Uczelnianą Radą 

Samorządu Studentów, 

 

1. Senat Uniwersytetu Rolniczego im. Hugona Kołłątaja  

w Krakowie uchwala Regulamin studiów – w brzmieniu 

Załącznika do niniejszej uchwały. 

 

2. Regulamin studiów wchodzi w życie z dniem  

1 października 2023 roku. 

 

3. W dniu wejścia w życie Regulaminu studiów przyjętego 

niniejszą Uchwałą, traci moc Regulamin studiów uchwalony 

przez Senat Uchwałą nr 24/2022 z dnia 29 kwietnia 2022 roku. 

 

4. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
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Uprawnionych do głosowania 40 członków Senatu,  

w głosowaniu udział wzięło 34. Oddano 34 ważne głosy: 34 za. 

 

Ad 22 

Protokół z posiedzenia Senatu w dniu 29 marca 2023 r. został jednomyślnie zatwierdzony. 

 

Ad 23 

Rektor poinformował, że 10 maja 2023 r. odbędzie się nadanie tytułu doktora honoris causa 

dla prof. Henryka Runowskiego. Prosił członków Senatu o udział w tej uroczystości. 19 maja 

2023 r. odbędą się uroczyste promocje habilitacyjne i doktorskie oraz odnowienie doktoratów 

po 50. latach. Z pośród trzech jubilatów udział potwierdziły dwie osoby, trzecia osoba ze 

względów zdrowotnych nie będzie obecna. Ponadto w dniach 2 – 4 czerwca br. odbędą się XXI 

Ogólnopolskie Dni Owada, a 14 czerwca 2023 r. odbędzie się nadanie tytułu doktora honoris 

causa dla prof. Collina Scanes`a. Prosił członków Senatu o udział w tej uroczystości. 

Przypomniał, że 5 lipca 2023 r. rozpoczynają się trzydniowe uroczystości z okazji jubileuszu  

70-lecia naszej Uczelni i 100-lecie Wydziału Rolniczo-Ekonomicznego oraz 70-lecie Wydziału 

Hodowli i Biologii Zwierząt. W tym dniu odbędzie się msza święta w kolegiacie św. Anny,  

w której udział weźmie ks. prof. dr hab. Robert Tyrała – JM Rektor Uniwersytetu Papieskiego 

im. Jana Pawła II. Czekamy na potwierdzenie udziału biskupa. Poprosił członków Senatu oraz 

całą Społeczność akademicką naszej Uczelni o jak najliczniejszą obecność. 6 lipca 2023 r. 

odbędzie się 70-lecie Uczelni, a 7 lipca br. 100-lecie Wydziału Rolniczo-Ekonomicznego oraz  

70-lecie Wydziału Hodowli i Biologii Zwierząt. 

Poinformował, że następne posiedzenie Senatu odbędzie się 31 maja 2023 r. jednak biorąc pod 

uwagę, iż jest to ostatni dzień wysyłania niektórych dokumentów to możliwe, że data ta 

zostanie przesunięta o tydzień wcześniej, ale to będzie jeszcze potwierdzane. 

Poinformował, że dzień 2 maja jest świętem flagi narodowej i jest dniem świątecznym, dlatego 

jako Rektor wszystkim pracownikom uczelni, którzy nie mają pełnego zatrudnienia otrzymują 

ten dzień, jako wolny od pracy i nie muszą w tym dniu wypisywać urlopu. Osoby, które 

zatrudnione są na pełny etat są zobowiązane do wzięcia w tym dniu urlopu.  

Poinformował, że rozmawiał z Dziekanem Wydziału Inżynierii Produkcji i Energetyki prof. 

Sławomirem Kurpaską oraz z prof. Piotrem Herbutem o wspólnym wyjeździe do dyrekcji 

Orlenu do Trzebini, który odbędzie się w 30 maja br. Przedstawiciele firmy Orlen są 
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zainteresowani współpracą w tematach przetwórstwa biomasy. Gdyby ktoś z członków Senatu 

widział możliwość współpracy i chciałby dołączyć do wyjazdu, to przedstawiciele firmy Orlen 

proszą o przygotowanie krótkiego sprawozdania z działalności badawczej, w której mogliby 

uczestniczyć. Orlen jest firmą posiadającą znaczne zasoby finansowe. Ponadto przedstawiciele 

Orlen zainteresowani są współpracą w zakresie obiegu zamkniętego. Podczas planowanego 

spotkania ma być obecny Prezes Orlen Południe. Zaproponował, aby Kanclerz również 

uczestniczył w tym wyjeździe. 

Poinformował, że w maju br. będą zmiany w strukturze organizacyjnej Uczelni. Dotychczasowe 

Biuro Promocji i Rekrutacji zostaje rozdzielone na dwa osobne biura. Biuro Rekrutacji 

zajmować się będzie tylko rekrutacją i współpracą z wydziałami w tym zakresie, kierowała nim 

będzie mgr inż. Iwona Fijałkowska z jednym pracownikiem mgr inż. Darią Okła, która będzie 

jednocześnie zajmowała się sekretariatem Prorektora ds. Kształcenia. Drugie biuro, które 

powstanie to Biuro Marketingu i Komunikacji wraz z Rzecznikiem Prasowym. Musimy mieć 

rozbudowany marketing, ale także pod kątem rozpoznania rynku. Chcemy zdefiniować nasze 

elementy w taki sposób, aby było jasne, kto, i w jakim zakresie ma je realizować. Dotychczas 

trudno było pogodzić te elementy w Biurze Promocji i Rekrutacji. 

W przypadku marketingu dotyczyć on będzie także naszych badań, kto może z nami 

współpracować z przedsiębiorstw i instytucji, to poszukiwanie obszarów do realizacji 

wspólnych projektów. Czeka nas w tym zakresie duże wyzwanie. Na innych uczelniach są 

profesjonalne biura do tego wydzielone, tak jak to ma miejsce w Uniwersytecie Przyrodniczym 

w Poznaniu, jak i wielu politechnikach. One dbają o to, aby wytwarzać potrzebę wśród 

przedsiębiorców, aby to oni współpracowali z uczelnią. My musimy z takim przekazem trafić do 

jednostek gospodarczych, a na rynku edukacyjnym, gdzie jest najgorszy niż demograficzny 

musimy zintensyfikować pracę.  

Poinformował, że w sekretariacie Kanclerza ogłoszony jest konkurs, na osobę, która będzie 

prowadziła kancelarię Kanclerza i będzie dokonywała wszystkich rejestrów majątkowych. 

Musimy dbać o nasz majątek, gdyż ciągle ktoś chciałby coś z niego uszczknąć. Ostatnio zgłosiły 

się rektora osoby, które chciały od nas kupić połowę naszego majątku w Prusach, gdyż 

planowali stawianie hal logistycznych. Podobne zakusy są na tereny inwestycyjne w Rząsce. Do 

władz Uczelni zgłosiła się również firma, która chce kupić od nas tereny przed Wydziałem 

Technologii Żywności i Wydziałem Inżynierii Produkcji i Energetyki, na których chciała 

zbudować centrum handlowe. Rozmowy z takimi osobami są bardzo trudne, gdyż wydaje się 
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im, że ze Skarbu Państwa mogą zabrać wszystko, ale to jest nasze, a nie Skarbu Państwa. 

Pozostaje nadal procedowanie sprawy Budynku Jubileuszowego.  

Poinformował, że wyszło nowe Zarządzenie dotyczące pomocy prawnej, opisujące jak pracuje 

Biuro Prawne, jak należy zgłaszać poszczególne problemy, jaka jest rola dziekanów  

i koordynatorów dyscyplin i osób pełniących funkcję kierownicze w stosunku do Biura 

Prawnego. Osoby te mogą bezpośrednio zgłaszać się do Biura Prawnego, nie potrzeba w tym 

przypadku zwierzchnictwa Rektora. Poprosił o zapoznanie się z tym dokumentem. 

Prorektor ds. Nauki prof. Agnieszka Filipiak-Florkiewicz zaprosiła członków Senatu na II 

Seminarium Uczelniane, podczas którego będą prezentowały się trzy dyscypliny: technologia 

żywności i żywienia, weterynaria, zootechnika i rybactwo. Seminarium odbędzie się 30 maja br. 

w Centrum Kongresowym. 

Prorektor ds. Ogólnych prof. Andrzej Lepiarczyk poinformował, że trwa ocena nauczycieli 

akademickich prowadzona za lata 2020–2022. Komisje Wydziałowe prężnie pracują. 

Podziękował dr. Wojciechowi Młockowi oraz całemu działowi kierowanemu przez Prorektor ds. 

Nauki za program, który został wdrożony. Dzięki temu dziś, zestawienia z osiągnięć naukowych 

pracownika można zrobić w dwie minuty. Jest to bardzo wielki krok w ujednoliceniu, wcześniej 

każda komisja pracowała inaczej. Wyraził bardzo duże uznanie dla dr. Wojciecha Młocka za 

pracę włożoną w powstanie tego programu. Niezależnie od tego został opracowany Regulamin 

pracy zdalnej. Obecnie konsultowany jest ze związkami zawodowymi, do których zwrócił się  

z prośbą o sprawne przeprowadzenie ich procedowania i zgłoszenie uwag o ile takowe będą. 

Poinformował, że przesłana została informacja, aby do końca kwietnia br. zaplanować urlopy. 

Wszystkie szczegóły zostały opisane w przesłanym komunikacie. Poprosił, aby w przypadku 

zatrudnień i awansów przestrzegać Zarządzeń Rektora nr 8 i 9 z 2023 r., w których szczegółowo 

opisane są warunki i procedury. Wnioski nie będą wówczas zwracane. Poinformował, że 

planowane jest szkolenie przeznaczone dla koordynatorów dyscyplin i kierowników 

dziekanatów na temat postępowań awansowych. Szkolenie odbędzie się 22 maja br. na Sali 

Senackiej w godzinach 9–14 i przeprowadzi mec. Ewa Weyssenhoff. 

 

 
Protokołowała:            Przewodniczący Senatu    
 
 
 
mgr inż. Ewelina Korbut                                                   dr hab. inż. Sylwester Tabor, prof. URK 
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